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Yeşil Çevre,
10 bin fidan ile 
geleceğe nefes oldu

11 Kasım Milli Ağaçlandırma Günü 
kapsamında Yeşil Çevre Hatıra Ormanı 
oluşturmak için 10 bin Kızılçam fidanı 
toprakla buluştu. Hatıra Ormanı ile 
Yeşil Çevre’nin ortaklarının karbon 
salınımının azaltılmasına önemli 
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Armut Festivali’ne Yeşil Çevre katkısı

Yeşil Çevre, 
2023’te
yeni yatırımlarla
fark oluşturacakYeşil Çevre’nin 

ziyaretleri
hız kesmedi

Altınsu, Çözer, Yürek ve Ustaoğlu 
Tekstil’e başsağlığı

Yeşil Çevre 
Yönetimi
‘Model Fabrika’da 
toplandı

Gürsulular, “Gürsu Kültür, Sanat ve Ar-
mut Festivali”nin coşkusunu bu yıl Yeşil 
Çevre Hizmet ve İşletme Kooperatifi’nin 
katkılarıyla yaşadı. Gürsu Belediyesi 
Kültür İşleri Müdürlüğü’nce organize 
edilen “22. Gürsu Kültür, Sanat ve Armut 
Festivali”nde Gürsulular, Ersay Üner’in 
şarkılarıyla duygusallığı ve coşkuyu aynı 
anda tattı.

“Özlenen festivalimizi coşku 
içerisinde gerçekleştirdik” 
diyen Gürsu Belediye Baş-
kanı Mustafa Işık, “Zengin 
tarım çeşitliliği ve verimli 
tarım arazisiyle öne çıkan 
Gürsumuzun, ismini armut 
meyvemizden alan gelenek-
sel Kültür Sanat ve Armut 
Festivali’ni, hemşehrilerimizle birlikte 
coşku içerisinde gerçekleştirdik. Festi-
valimize olan destekleri için Yeşil Çevre 
Arıtma Kooperatifi’mize ve Festivalimi-
zin organizasyonunda emeği olan her-

kese teşekkür ediyorum. Gürsumuzun 
kültür kenti olması yolunda gerçekleş-
tirdiğimiz etkinliklerimiz artarak devam 
edecek” dedi.

5 BİN KİŞİ KATILDI

Yeşil Çevre Arıtma Kooperatifi’nin 
katkısıyla düzenlenen Festival renk-

li görüntülere sahne oldu. 
Gürsu Kent Meydanı’nda 
düzenlenen ve yaklaşık 5 
bin kişinin katılımıyla ger-
çekleştirilen konser, ilçede 
özlenen festival coşkusunu 
yaşattı. Keyifli müzik ziyafe-
ti için Ersay Üner’e teşekkür 
eden Başkan Işık, Gürsu’nun 
simgesi armut meyvesini 

ve göksığırkuyruğu çiçeği motifli vazo-
yu Üner’e hediye etti. Gecede festivale 
katkılarından dolayı Yeşil Çevre Genel 
Müdürü Mehmet Aydın’a da plaket tak-
dim edildi.

Bursa’nın doğusunda evsel ve endüstriyel atık 
sularının arıtılması amacıyla 1998 yılından bu 
yana hizmet veren Yeşil Çevre Hizmet ve İşlet-
me Kooperatifi, sanayicinin çevre konusundaki 
duyarlılığını artırırken, Bursa Ovası için de ha-
yati değere sahip çalışmalarını başarıyla sür-
dürüyor.

2 YENİ TESİSLE HİZMET AĞI 
GENİŞLİYOR

Yeşil Çevre Hizmet ve İşletme Kooperatifi’nin 
kurulduğu günden bu yana çevre, hava ve su 
kirliliğini önlemeye yönelik çalışmalara imza 
attığını kaydeden Genel Müdür Mehmet Aydın, 
“2022, kapasite ve verimlilik artırıcı yatırımla-
rı hayata geçirdiğimiz bir yıl oldu. 2023 yılıyla 
birlikte özellikle artan enerji maliyetlerine kar-
şı, arıtma sonucu elde edilen çamurun doğal-
gaz kullanılmadan yakılmasına imkân tanıyan 
atık ısı ile kurutmayı sağlayan çamur ön kurut-
ma tesisiyle günlük 60 ton olan çamur yakma 
kapasitesini 80 ton/güne çıkarılması projesini 
başarıyla tamamlıyor olacağız. Ortaklarımız-
da oluşan tehlikesiz katı atıkların toplanarak 
ekonomiye kazandırılması için ayrıştırılacağı 
ve ilgili geri dönüşüm tesislerine gönderilme-
sini sağlayacak toplama ve ayırma tesisimizi 
de 2023’te hizmete almayı planlıyoruz. Fiili 
arıtma kapasitemizin günlük 100 bin metre-

küpten 150 bin metreküpe çıkarılması ile ilgili 
çalışmalarımız sürdürülmektedir. Bölgemizde-
ki 27 kilometrelik kolektör hattı ile de ortakla-
rımıza hizmet üretmeye devam edeceğiz” diye 
konuştu.

FARKINDALIK ÇALIŞMALARI 
SÜRECEK

Kâr amacı gütmeden hizmet sağladıklarını da 
kaydeden Mehmet Aydın, “Avrupa Yeşil Muta-
bakatı kapsamında firmalarımızın karbon sa-
lınımını azaltma amacıyla Milli Ağaçlandırma 
Günü’nde 10 bin kızılçam fidanını toprakla bu-
luşturduk. Çevre dostu üretim ve geleceğe ne-
fes olmak adına Ovaakça’da Yeşil Çevre Orma-
nı’nın ilk adımlarını atmış olduk. Ağaç dikme 
faaliyetlerimize devam edeceğiz” dedi. Kurul-
duğu dönemde 56 olan ortak sayılarının bugün 
400’ün üzerine çıktığını da vurgulayan Aydın, 
“Genişleyen hizmet ağımız, ortaklarımızın 
ihtiyaçları sonrası unvanımızı ‘S.S. Yeşil Çevre 
Hizmet ve İşletme Kooperatifi’ olarak değiş-
tirdik. Çevre dostu üretime katkı sağlamamı-
zın yanında; atık yağların toplanması, çevre 
temizliği, Yeşil Çevre Gönüllüsü Uygulaması, 
bilgilendirme seminerleri, çevre danışmanlık 
hizmetleri, sosyal sorumluluk projeleriyle Bur-
sa’ya, ülkemize ve dünyaya katma değer sağ-
lamaya devam edeceğiz” ifadelerini kullandı.

Yeşil Çevre Hizmet ve İşletme Kooperatifi Genel 
Müdürü Mehmet Aydın, Bursa İl Tarım ve Orman 
Müdürü Hamit Aygül ile Osmangazi Belediye Baş-
kan Yardımcısı Cem Kürşat Hasanoğlu’nu ziyaret 
ederek kooperatifin faaliyetleri ve yatırımları 
hakkında bilgilendirmede bulundu. 

İşletme ve Projeler Müdürü Çağatay Çetinkaya’nın da eşlik 
ettiği ziyaretler sırasında konuşan Aydın, 2022’nin kapasi-
te ve verimlilik artırıcı yatırımları hayata geçirdikleri bir yıl 
olduğunu hatırlatarak şunları söyledi;

“2023 yılıyla birlikte özellikle artan enerji maliyetlerine 
karşı atık ısı ile kurutmayı sağlayan çamur ön kurutma te-
sisiyle günlük 60 ton olan çamur yakma kapasitesini 80 
ton/güne çıkarılması projesini tamamlayacağız. Ortakları-
mızda oluşan tehlikesiz katı atıkların toplanarak ekonomi-
ye kazandırılması için ayrıştırılacağı ve ilgili geri dönüşüm 
tesislerine gönderilmesini sağlayacak toplama ve ayırma 
tesisimizi de 2023’te hizmete almayı planlıyoruz. Fiili arıt-
ma kapasitemizin günlük 100 bin metreküpten 150 bin 
metreküpe çıkarılması ile ilgili çalışmalarımız sürdürül-
mektedir. Bölgemizdeki 27 kilometrelik kolektör hattı ile 
de ortaklarımıza hizmet üretmeye devam edeceğiz.”

Yeşil Çevre Hizmet ve İşletme Kooperatifi SCADA 
Vardiya Amiri Sinan Sanduvaç, baba oldu. Dünya-
ya gelen oğullarına Talha adını veren Yasemin ve 
Sinan Sanduvaç çifti için bir araya gelen çalışma 
arkadaşları, küçük bir kutlama töreni düzenler-
ken, Genel Müdür Mehmet Aydın da altın hediye 
etti.

Yeşil Çevre Hizmet ve İşletme Kooperatifi ortakların-
dan Altınsu Tekstil Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Altınsu’nun annesi Hanife Altınsu, Çözer Tekstil’in sa-
hibi Çetin Uğur’un babası Hüseyin Uğur, Yürek Tekstil 
Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi Yürek’in babası Hikmet 
Yürek ile Ustaoğlu Tekstil Sahibi Bekir Akyıldız vefat 
etti. Yeşil Çevre Ailesi, ortaklarının kayıplarından do-
layı duyduğu üzüntüyü sosyal medya platformlarında 
da paylaşarak, merhumlara Allah’tan rahmet, aileleri-
ne ve çalışanlarına başsağlığı diledi.

RAMNUR TEKSTİL’E GEÇMİŞ OLSUN

Barakfakih Organize Sanayi Bölgesi’nde (BOSAB) faa-
liyet gösteren yine Yeşil Çevre ortaklarından Ramnur 
Tekstil’de 16 Aralik’ta baca yangını yaşandı. Yangın, 
BOSAB Müdürlüğü ve Büyükşehir Belediye İtfaiye-
si’nin zamanında müdahalesi ile kontrol altına alındı. 
Yeşil Çevre, fabrikada çıkan yangından dolayı işletme 
sahipleri ve çalışanlarına geçmiş olsun dileklerinde 
bulundu. 

Çevre dostu üretime katkı sağlamanın yanında 
çevre danışmanlık hizmetleri ve sosyal sorumluluk 
projeleriyle Bursa’ya, ülkemize ve dünyaya katma 
değer sağlayan Yeşil Çevre Hizmet ve İşletme Koo-
peratifi son Yönetim Kurulu Toplantısı’nı işletmele-
rin yeni sanayi devrimine geçişinde rehberlik eden 
Model Fabrika’da yaptı. Bursa Valisi Yakup Canbo-
lat’ın Başkanlığında gerçekleştirilen Yönetim Kuru-
lu toplantısında kooperatifin faaliyetleri ve yatırım 
çalışmaları hakkında istişarede bulunuldu.

Yeşil Çevre

künye
Adres: S.S.YEŞİL ÇEVRE HİZMET VE 
İŞLETME KOOPERATİFİ
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Tel: 0224 444 5980   Faks: 0224 376 13 62
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Yeşil Çevre Yönetim Kurulu

Yakup CANBOLAT
İbrahim BURKAY
Arif DEMİRÖREN
Mesut BOZ
Cemal VARDAR
Orhan SERBEST
Necip ERSUDAŞ
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Yayına Hazırlık
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Ahmet Osmanbey Apt. No:20 
Kat 3 D:5 Nilüfer /BURSA

Baskı: Stüdyo Star Ajans Ltd. Şti.
Baskı Tarihi: 7 Şubat  2023

Gürsu Belediyesi tarafından 22’ncisi dü-
zenlenen Kültür Sanat ve Armut Festivali, 
Yeşil Çevre Hizmet ve İşletme Kooperati-
fi’nin katkılarıyla gerçekleşti. Sanatçı Ersay 
Üner’in sahne aldığı Festival’e, yaklaşık 5 
bin kişi katılım gösterdi.

‘21. Yüzyılın İmece Efsa-
nesi’ olarak nitelendiri-
len Yeşil Çevre Hizmet 
ve İşletme Kooperatifi, 
2023’te hayata geçirilecek 
yeni yatırımlarla rol model 
olmaya devam edecek.

Sanduvaç 
baba oldu
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Yıldırım Belediye Başkanı
Oktay Yılmaz:

Yeşil Çevre, geleceğe 
yatırım yapıyor

Yeşil Çevre,
10 bin fidan ile 
geleceğe nefes oldu

Yeşil Çevre Hizmet ve 
İşletme Kooperatifi’ni 
ziyaret eden Yıldırım 
Belediye Başkanı 
Oktay Yılmaz, geleceğe 
yatırım yapan 
tesisteki atık su arıtma 
çalışmalarının örnek 
nitelikte olduğunu dile 
getirdi.

11 Kasım Milli 
Ağaçlandırma Günü 
kapsamında Yeşil Çevre 
Hatıra Ormanı oluşturmak 
için 10 bin Kızılçam fidanı 
toprakla buluştu. Hatıra 
Ormanı ile Yeşil Çevre’nin 
ortaklarının karbon 
salınımının azaltılmasına 
önemli katkılar 
sağlanacak.

Bursa’nın doğusunda atık suyun arıtılması 
ve çevrenin korunmasıyla ilgili faaliyetlerini 
sürdüren Yeşil Çevre Hizmet ve İşletme Koo-
peratifi’nin çalışmaları yerel yönetimlerin ilgi 
odağında yer almaya devam ediyor. Koopera-
tifin arıtma hizmeti sağladığı tesisi inceleyen 
Yıldırım Belediye Başkanı Oktay Yılmaz, Yeşil 
Çevre’nin rolünün çok önemli olduğunu dile 
getirdi.

‘ATIKSU ARITMA ÇALIŞMALARI 
ÇOK DEĞERLİ’

Yeşil Çevre Hizmet ve İşletme Kooperatifi’nin 
yürüttüğü çalışmalar hakkında Genel Müdür 
Mehmet Aydın’dan bilgi alan Yıldırım Bele-
diye Başkanı Oktay Yılmaz, “Gürsü, Kestel ve 
Yıldırım’da İsabey bölgesinde faaliyetlerini 
sürdüren işletmelerin ve yerleşim yerlerinin 
atık sularıyla ilgili Yeşil Çevre’nin himayesinde 
yürütülen çalışmaları çok değerli buluyorum. 
Yeşil Çevre, önümüzdeki dönemde hayata geçi-
receği yatırımlarla da özellikle atık suyun geri 
kazanılması noktasında çok önemli çalışma-
lara imza atacak. Bu çalışmalar, geleceğimize 
dönük önemli yatırımlar. Yatırımlarla birlikte 
yeraltı sularımızın ve çevremizin korunması 
noktasında Yeşil Çevre, kentimize çok önemli 
katkılar sunacaktır. Biz de Yıldırım Belediye-

si olarak bu çalışmaları desteklemeye devam 
edeceğiz” diye konuştu.

‘DEŞARJ SUYUMUZ HER ZAMAN 
KRİTERLERE UYGUN’

Yeşil Çevre’nin ülke sınırları dışında da örnek 
alındığını kaydeden Genel Müdür Mehmet Ay-
dın ise “Üç organize sanayi bölgesi ve iki yer-
leşim yerine yönelik atık su arıtma hizmetini, 
Türkiye’nin en uygun maliyetli arıtması olarak 
sağlıyoruz. Çevre ve İklim Değişikliği Bakanlı-
ğı’nın belirlediği kriterlere uygun şekilde atık 
su deşarjını gerçekleştiriyoruz. Bu işlemler, 
Bakanlık tarafından 7/24 kontrol ediliyor. Arıt-
ma işlemi yanında ortaklarımıza maliyet esaslı 
çevre danışmanlık hizmeti de sağlıyoruz. Atık 
yağların toplanması, çevre bilincinin oluşturul-
ması noktasında da ciddi çalışmalar yapıyoruz. 
Yerel yönetimlerle de iş birliği yaparak hizmet 
alanımızı genişletmeye devam edeceğiz” dedi.

YERALTI SUYUNDAN 50 BİN 
METREKÜP TASARRUF

İklim değişikliği ve artan nüfusa bağlı olarak 
su tedariki noktasında sıkıntıların yaşandığı 
bir dönemde Yeşil Çevre’nin hayata geçirece-
ği İleri Arıtma Tesisi, ortaklarının kullandığı 
suyu tekrar kullanıma uygun hale getirecek. 
Bu sayede 50 bin metreküp yeraltı suyundan 
tasarruf sağlanacak. 20 milyon dolarlık yatırım 
sayesinde bölgede özellikle ihracat yapan fir-
malara önemli katkılar sağlanacak. Yeşil Çevre, 
Kasım ayında toprakla buluşturduğu 10 bin 
kızılçam fidanıyla kurduğu orman sayesinde 
de Avrupa Yeşil Mutabakatı yükümlülükleri 
doğrultusunda ortaklarının karbon ayak izini 
azaltmaya yönelik çalışmalar da yürütüyor.

Cumhurbaşkanlığı genelgesi doğrultusunda her 
yıl 11 Kasım’da saat 11.11’de 81 ilde fidan dikimi 
ile kutlanan Milli Ağaçlandırma Günü, bu yıl da 
anlamlı çalışmalara vesile oldu. Bursa Osmanga-
zi’ye bağlı Ovaakça Mahallesi’nde hayata geçiri-
len Yeşil Çevre Hatıra Ormanı için 10 bin Kızılçam 
fidanı, çok sayıda öğrenci ve velinin katıldığı tö-
rende toprakla buluşturuldu.

‘DİKTİĞİMİZ FİDANLAR,  
GELECEĞE NEFES OLSUN’

Bursa’nın geçmişinden aldığı emaneti hakkıyla 
koruyarak, Yeşil Bursa sıfatına her zaman layık 
olmaya çalıştığına dikkati çeken Bursa Valisi Ya-
kup Canbolat, “Yok olanı yerine koymak, fidan-
ları toprakla buluşturmak, doğaya can vermek 

ve yeşilin hüküm sürdüğü Bursa’yı daha da yeşil 
yapmak amacıyla düzenlenen etkinliğe katılım 
sağlayan herkese çok teşekkür ederim. Bursa’nın 
yüzölçümünün yüzde 45’i orman alanlarıyla 
kaplı. Bu etkinliğimizle de orman alanlarını ar-
tırmaya yönelik çalışmalarımıza devam ediyo-
ruz. Ormanlarımızda yetişen ağaçlar, kitaptan 
deftere, kapıdan beşiğe kadar hayatımızın bir 
parçası. 11 Kasım etkinlikleri kapsamında Bur-
sa’da 50 bin 550 fidanı toprakla buluştururken 
yılsonunda bu sayı, 2 buçuk milyonu bulacak. Bu 
etkinlikle diktiğimiz fidanların umut olması ve 
umutlarımızın geleceğe nefes olmasını temenni 
ediyorum” diye konuştu.

‘ÜLKEMİZİ DAHA GÜÇLÜ KILACAK’

AK Parti Bursa Milletvekili Zafer Işık da “Özellikle 
2002 yılından bu yana yaptığı değerli çalışma-
lardan dolayı orman teşkilatımızı kutluyorum. 
Ankara’da düzenlenen birçok toplantıda da 
orman teşkilatımızı her zaman takdir ettiğimi 
belirtmişimdir. Türk Silahlı Kuvvetleri ve polis 
teşkilatımız gibi 24 saat esasına dayalı bir ça-
lışma prensibine sahiptir. Bu yönüyle de birçok 
teşkilatımıza örnek göstermişimdir. Gelecek, 
sadece eğitim-öğretimle olmuyor. Gençlerimizi 
üretim adına yaptığımız kesim ve bakım amaçlı 
tıraşlama işlemleriyle ilgili de bilgilendirmeliyiz” 
dedi. Bursa Orman Bölge Müdürü Esat Şimşek ise 
“Küresel ısınmaya bağlı olarak orman varlıkları 

tüm dünyada azalırken, biz ülke olarak orman-
larımızı artıran bir ülke konumundayız. Ağaçlan-
dırmada Avrupa’da birinci, dünyada 6’ncı sırada-
yız. 2021 yılında yaşanan orman yangınlarında 
hasar gören ormanlarımızı onarmak ve yeniden 
yeşil bir Türkiye oluşturmak için her vatanda-
şımız adına 3 fidan dikerek 250 milyon fidanı 
toprakla buluşturduk. 2022 yılında Türkiye Yüz-
yılına Nefes teması ile kutladığımız 11 Kasım 
Milli Ağaçlandırma Günü sebebiyle diktiğimiz 
her fidan, Türkiye Yüzyılı’na nefes olacak, ülke-
mizi daha yeşil ve daha güçlü kılacaktır” dedi. 
Yeşil Çevre Hizmet ve İşletme Kooperatifi Genel 
Müdürü Mehmet Aydın’ın da yer aldığı törende 
çocuklara çevre bilincini aşılama amacıyla tişört, 
şapka ve boyama kitabı da dağıtıldı.
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Tanır:

Hedefimiz daha yaşanabilir 
bir Kestel

Kestel Belediye Başkanı 
Önder Tanır, sanayi 
ve tarımın birbirine 
zarar vermeden 
bir arada olduğu 
yapıyı oluşturmayı 
hedeflediklerini 
belirterek, “Bunu 
başarabilsek çok daha 
yaşanabilir bir Kestel 
olacak” dedi.

Kestel, Bursa’nın 
önemli ilçelerinden. 
Tarımı ve sanayisiyle 
kent ekonomisine 
büyük katkı sağlıyor. 
Ancak, göç ve sana-
yileşmenin getirdiği 
sorunlarla da boğu-
şan Kestel’in Belediye 
Başkanı Önder Tanır, 
tarım, sanayileşme, 
ilçenin geleceği ve 
Yeşil Çevre’ye ilişkin 
görüşlerini anlattı.

Nasıl bir Kestel devraldınız ve şu an nasıl bir 
Kestel meydana geldi? Sizinle birlikte neler de-
ğişti ve gelişti?
Önceki başkanımızdan borçsuz bir belediye devral-
dım, maddi olarak sıkıntı çekmedik. Kendi gelir kay-
naklarını oluşturmuş, çok büyük sorunları olmayan, 
kendi kabuğunda kavrulup giden bir Kestel vardı. 
Geldiğimizde ‘kabuğumuzu kırmamız lazım’ dedik. 
Trafikle başladık. Profesyonel bir firmaya master 
plan hazırlattık. Bazı arterleri tek yöne çevirdik. Te-
mel aşamasında olan bir kapalı otopark projesi vardı. 
Bizim seçim beyannamemizde de olan yerin altında 
iki katlı otoparkı, bu projenin içerisine yerleştirip 
imalata başladık ve şu an bitmek üzere. Trafik daha 
sorun olmadan şartlarımızı zorladık ve yaptık. Üstü 
meydan, altı da 330 araçlık otopark. Allah göster-
mesin bir savaş veya deprem anında sığınak olarak 
da kullanılabilecek 12 bin metrekare bir alanımız 
oluştu. Bu ve bunun gibi projelerle amacımız kabu-
ğumuzu kırıp örnek bir ilçe olmak. Bunun olmaması 
için hiçbir eksiğimiz yok. Alt yapımız, bütçemiz var. 

Benim hayat felsefem; bir şeyi yaparken en iyisine 
ulaşmaya çalışmak. Belediyeler, para biriktirecek, 
kâra geçecek, borçsuzluğuyla övünecek bir yapı asla 
değil. Bir seçim beyannamesi ile ortaya çıktık. Va-
tandaşımız da buna bakarak yetkiyi vermiş. Şimdi 
bu beyannamedeki vaatlerimizi yerine getirmemiz 
lazım. Ayrıca Kestel’e ufuk kazandıracak, insanımı-
zın hayatını kolaylaştıracak seçim beyannamemizde 
olmayan hizmetlerimiz de oldu, olacak. Diğer yan-
dan pandemi döneminde sosyal yardımlar gündeme 
geldi. Bunun en güzel örneklerini biz Kestel’de gös-
terdik. Doğru noktalarda hedeflerimizi yakaladık. 4. 
senedir denk bütçe yapıyoruz, ciddi borcumuz yok. 
Bu maddeleri alt alta saydığımızda hedeflerimizden 
şaşmamışız. Bir CEO mantığıyla yönetiyoruz beledi-
yeyi. Bakanlıklarımızın, Büyükşehir’in tabii ki des-
tekleri var ama genel mânâda kendi işimizi kendimiz 
gördüğümüz bir yapıyla devam ediyoruz. 

TARIM BİZİM İÇİN ÇOK ÖNEMLİ

Kestel, Bursa’nın çok önemli ovalarından. Özel-
likle fidancılık ve meyve üretiminde çok önemli 
bir yeri var. Tarımsal faaliyetler ile ilgili beledi-
yenizin çiftçilerle yaptığı ortak çalışmalar var 
mı? 
Bundan 30-40 sene önce çevre kirliliğinden bahse-
dilmeyen sebze ve özellikle meyve üretiminde Tür-
kiye’de ön sıralarda olan bir ilçeydik. Akabinde pek 
çok alanımız sanayiye dönüştü. Tabi istihdam, ihra-
cat güzel bir şey ama bu durum beraberinde çevre 
kirliliğini getirdi. Su sıkıntısı ve çevre kirliliğiyle 
alakalı sorunlar had safhada. Çiftçimiz üretimine 
devam ediyor. Fidancılığı canlandırmaya çalışıyoruz. 
Bu konuda Türkiye’de iddialıyız. Ortak çalışmalar 
yapıyoruz, öncülük etmeye çalışıyoruz. Çiftçimizin 
daha dayanıklı, ticari açıdan pazarı olan yeni türlerle 
gelişimi gerekiyor. Tarım bizim için çok önemli. Dağ 
yöresi diyebileceğimiz yerlerde üzümsü bitkiler, ova-
da şeftali, armut konusunda çok iddialıyız. Hepsinin 

farklı alanlarda farklı şekillerde desteklenmesi 
lazım. Gerek örnek olma, gerek fide dağıtma, 
gerekse de yetiştirdiği ürünlerin pazarlan-
ması konusunda sürekli yanlarında olmaya 
çalışıyoruz. Teknolojiyi kullanmaları konusun-
da destek oluyoruz çiftçilerimize. Geleneksel 
yöntemle ayakta kalmamız artık çok mümkün 
gözükmüyor. Zaten baskı altındaki tarım ara-
zilerinden daha fazla randıman almamız, daha 
bilinçli tarım yapılması gerekiyor. Vatandaşı-
mızın havasına, suyuna, gıdasına ulaşamadığı 
bir ortamda kaldırımdan, binadan, kültür mer-
kezinden bahsetmek çok doğru değil.

Pandemi bize gösterdi ki tarım çok önem-
li.  Tarımla sanayinin iç içe olduğu bir il-
çedesiniz. Bunun olumlu olumsuz yanları 
neler sizin için?
Avrupa ve dünyada birçok ülke, sanayi ve tarı-
mın birbirine zarar vermeden bir arada olduğu 
güzel örnekler ortaya koymuşlar. Biz her ikisi-
ni de dört başı mamur gerçekleştirememişiz. 
Birisini yapacağız diye diğerini baltalamışız. 
Birisine ulaşmak için diğerini örselemişiz. İkisi 
de eksik kalmış. Sadece sanayi ve tarım 
değil yapılaşmada da durum 
böyle. Bunu başarabilsek 
çok daha yaşanabilir bir Kes-
tel ve Bursa olacak. İlçemiz-
de 4 sanayi bölgesi, 500’ün 
üzerinde irili ufaklı fabrika 
var. Hava kirliliği çok uzun 
zamandır can sıkıcı boyutta, 
geldiğimizden beri mücadele 
ediyoruz. Su kullanımı çok ciddi 
sıkıntı. Çiftçimiz sulamayla ala-
kalı sorun yaşıyor.  Kestel olarak 
kapasitemizin çok üzerinde sanayi 
tesisi ve bölgesine sahibiz. Yapılması 
gereken mevcutların çevreye vermiş 
olduğu zarar rehabilite edilip daha 
çevreci hale getirilmeleri. Bu benim 
şahsi kanaatim.  Ben burada doğ-
muş büyümüş bir Kestelli vatandaş 
olarak kapasitemizin bizim canımızı 
yakar seviyede olduğunu söylüyorum. 

KESTEL VE ULUDAĞ’I KORUMAYA 
ÇALIŞIYORUZ

‘Yeşil Bursamızın son yeşil kalesini çocuk-
larımız için korumaya devam edeceğim’ 
demişsiniz. Bununla ilgili neler yapıyor-
sunuz?
Kestel’in 40 yıl önceki halini biliyorum. Şimdi, 
sanayinin getirdiği kirlilik, yapılaşmanın kala-
balığın getirmiş olduğu betonlaşma can sıkıcı. 
Mesela okuduğum okul aynı yerinde ama oyun 
oynadığımız alanların önemli bir kısmı yok ol-
muş. Nefes alacağımız gökyüzü daraldı. Kaçak 
yapılaşmaya buradan bakıyoruz. Bizden 10 
yıl, 20 yıl sonra bunlar da kalmayacak. Kaçak 
yapılaşma enteresan bir konu. Herkesin bir 
mazereti var. Ama korkunç bir tahribat var. Bir 
plansızlık dahilinde betonlaşma, hoyratlık var. 
3 kök domates, 5 kök biber yetiştirecek diye 
çok ciddi su sarfiyatı var. Böğürtlen ve ahudu-

du üretiminde iddialıyız. Ancak bunların yetiş-
tirildiği Orhaniye, Gözede köylerimizde 3 yıldır 
ciddi su sıkıntısı yaşanıyor. Dışarıdan gelen 3 
kök domates üretecek diye ciddi manada su 
tüketiyor. İddialı ürün yelpazesine sahip köy-
lerin gelirine engel oluyorlar. Sürdürülebilirlik 
noktasında korkunç bir tahribat var. Biz de 
dedik ki buna müsaade etmeyeceğiz. 100’ün 
üzerinde kaçak yapıyı yıktık, şu an 500’ün üze-
rinde yıkım bekleyen yapı var. Kestel’i, Uludağ’ı 
korumaya çalışıyoruz. 

GÜNEŞ ENERJİSİNDE KAPASİTE 
ARTIRACAĞIZ

Temiz çevre ve yenilenebilir enerji kay-
nakları ile ilgili çalışmalarınız var mı?
İhtiyaç duyduğumuz elektriği temiz enerjiyle 
karşılamak için 15 dönüm arazide 1 megavat 
kapasiteli GES yapımına 2019’un Aralık ayın-
da başladık. Yaklaşık 4 bin panelden oluşan 
ve Mart 2020’de faaliyete geçen santralde, 
yaklaşık 2,5 yılda 3 milyon 872 bin kilovatsa-
at enerji üretildi. Belediyeye ait tüm bina ve 

parkların yanı sıra sokak aydınlatma-
larının elektriğini karşılayan santralde 
ihtiyaç fazlası enerjiyi, elektrik şir-
ketlerine vererek belediyeye kaynak 
sağlıyoruz. Belediyenin öz kayna-
ğıyla hayata geçirdiğimiz bu güneş 
enerjisi santralimiz bugüne kadar 
yaklaşık 4,5 milyon liralık bir getiri 
sağladı. Uzun yıllar belediye tesis-
lerinin elektrik enerjisini buradan 

karşılayacağız. Gelecek dö-
nemde kapasite artırımına 
gitmeyi hedefliyoruz. Bu 
tarz tesisler sürdürülebilirlik 
açısından ve çevre etkileri 
açısından son derece pozitif. 
Arazimiz müsait, nasip olursa 
birkaç ay içinde projelendir-
mesini tamamlayıp 0,5 mega-
vat daha ilave etmek suretiyle 
1 megavat kurulu gücümüzü 
yüzde 50 artıracağız. Buradaki 

tesisimizin zaten kapasitesinin geliştirilmesini 
planlamıştık. Bunun ötesinde yine belediyemi-
zin diğer pazar alanı gibi büyük binalarımızın 
çatılarında da aynı çevre dostu bu tarz tesis-
lerin sayılarını ve kapasitelerini artıracağız. 
Gelecek, çocuklarımıza bırakacağımız emane-
timiz bu tarz güzel tesislerin, çevreye zararı 
olmayan tesislerin sayılarının ve çeşitlerinin 
artırılmasıyla çok daha güzel olacak.

Turizmle ilgili projeleriniz var mı? Neler 
yapmayı planlıyorsunuz bu alanda?
Çok güzel bir coğrafyada yaşıyoruz ama turizm 
ile ilgili yeterli potansiyeli yakalayamadık. Sa-
itabat, dışarıdan turist çeken bölgelerimizin 
başında geliyor. Çok sevdiğim bir söz vardır; 
Durursanız geride kalırsınız. Sürekli bir günü-
nüz bir önceki günden daha ileride olmalı, bir 
şey yapmanız lazım. Turizmde de birileri geldi 
bizi geçti. Bursa’da günlük konaklama sayısı 
2 bine ulaşamadı, Kestel de bunun bir parça-

sı. Tesisleşmeyle alakalı çok ciddi eksiklerimiz 
var. Konaklama neredeyse sıfır. Bununla ala-
kalı çalışmalarımız var. Bir defa özel sektörün 
önünü açmamız lazım. Değer katacak, turizme 
ivme kazandıracak tesislere yardımcı olmaya 
çalışıyoruz. Seçim beyannamemizde Dağye-
nice örneğinin bir benzeri projemiz vardı.  Or-
man’dan yer talep ettik. 3 sene emek verdim 
ben oraya. Proje ürettik. Tahsisi, ihaleye çıkar-
tılması noktasında hep bizim gayretlerimizle, 
milletvekillerimizin destekleriyle o noktaya 
geldi. Kazancı Göleti’ni hilal şeklinde karşıla-
yan, içinde gölün bir tarafından diğer tarafına 
zipline, karavan parkı, kır lokantası olan bir 
proje. Konaklamayı son anda Orman müsaade 
etmediği için yapamadık. En azından projeleri 
tahsisini, kiralamasını yaptırmış olduk. Çok üst 
düzey, Türkiye’ye hitap edecek bir proje ola-
cak. Hemen onun yanında 9 dönüm belediye-
mize ait bir parselimiz var. Konaklamayı oraya 
yapmayı düşünüyoruz.  Projeyi yapıp, orman-
dan tahsisini alıp ihaleye çıkarmak üç buçuk 
senemizi aldı. O yüzden bir dönem yetmiyor, 
en az iki dönem lazım. Birtakım projeler yıllar 
sürebiliyor. Bu projeyi hayata geçirirsek, farklı 
şehirlerden, ülkelerden gelenlerin sayısı artar. 
Gerek tanıtım açısından gerekse bacasız sana-
yi dediğimiz turizm açısından gelir getirici bir 
proje olur. Konaklamayı da yaparsak Bursa’nın 
en güzel tesislerinden biri olacak.

BİRKAÇ TANE DAHA YEŞİL 
ÇEVRE’YE İHTİYAÇ DUYULAN 

ORTAMDAYIZ

Yeşil Çevre hakkındaki görüşleriniz neler-
dir?
Atık sularla ilgili büyük bir fonksiyon icra edi-
yor. O tarihte iyi düşünülmüş ama bir değil, 
birkaç tane Yeşil Çevre’ye ihtiyaç duyulan bir 
ortamdayız. En çok tekstil ile alakalı boyaha-
nelerin boyama esnasındaki uçucu yağların 
atmosfere salmış oldukları bu kirlilik etkili. Bu 
sadece Kestel’in sorunu değil.  Kestel’deki bir 
hava kirliliği Bursa’yı da Adapazarı’nı da Bile-
cik’i de zehirliyor. Aynı şekilde İzmit’teki kirlilik 
bizi de etkiliyor. Dolayısıyla topyekün mücade-
le edilmesi gereken bir konu. Sanayi tabii ki la-
zım ama bizim nefes alamadığımız bir ortamda 
bunların ikinci, üçüncü planda gelmesi lazım 
diye düşünüyorum. Bu benim şahsi kanaatim. 
‘Yeşil Çevre çok önemli görev yapıyor ama’ 
deyip parantez açmak istiyorum. Biz belediye 
olarak Yeşil Çevre’nin üyesiyiz. Evsel atıkları da 
alıyor ama yeterli kapasitede değil. Süratle bu 
kapasitenin artması gerekiyor. Zaman zaman 
sıkıntılar yaşıyoruz. Yağmur sularıyla atık su-
ların ayrıştırılamaması, belli noktalarda karış-
ması neticesinde bu fabrika sularının yerleşim 
yerlerinden, tarım arazilerinden taştığını göz-
lemliyoruz. Bu bizi gerçekten rahatsız ediyor. 
Dediğim gibi süratle yatırım yapılıp bunların 
artırılması lazım. Bu noktada yatırım açısın-
dan bütçesel olarak bu konuda seve seve katkı 
sunmaya hazırız. Kendilerine teşekkür etmek 
lazım çok başarılı güzel bir iş yapıyorlar, yoksa 
haksızlık etmiş oluruz. 
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BUTEXCOMP,
Teknik Tekstil ve Kompozit 
sektörlerinde dönüşümün 
önünü açıyor

Bursa’da kompozit malzeme ve teknik tekstil 
sektörlerinin rekabetçiliğini artırma amacıy-
la KOBİ’lere yönelik uygulanan BUTEXCOMP 
Projesi’nin ilk faaliyetlerinin sonuçları, sektör 
temsilcileri ile paylaşıldı.

Bursa Ticaret ve Sanayi Odası (BTSO) tarafından 
yürütülen Kompozit Malzeme ve Teknik Tekstil 
Prototip Üretim ve Uygulama Merkezi (BUTEX-
COMP) Teknik Destek Projesi, Avrupa Birliği 
ve Türkiye Cumhuriyeti mali iş birliği çerçe-
vesinde finanse edilen ve Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı tarafından yürütülen Rekabetçi Sek-
törler Programı kapsamında gerçekleştiriliyor. 
Sektör temsilcilerinin katılımıyla gerçekleştiri-
len ‘Tanı Çalışmaları ve İhtiyaç Analizi İstişare 
ve Yaygınlaştırma Toplantısı’nda; 140 firma ile 
görüşme ve 50 firma ile ihtiyaç analizleri ışı-
ğında toplanan pazar araştırması verileri ve 
teknoloji trendleri, her iki sektördeki KOBİ’lerin 
ihtiyaçlarına göre uyarlanacak.

“DAHA REKABETÇİ BİR 
EKOSİSTEM HEDEFLENİYOR”

BTSO Yönetim Kurulu Üyesi Hakan Batmaz, 
BUTEXCOMP ile iki sektör için tam entegre bir 
küme oluşturmanın hedeflendiğini belirterek, 
“Bursa imalat sanayinin hızla gelişen teknik 

tekstil ve kompozit sektörlerindeki yerini sağ-
lamlaştırabilmesi için gerekli eğitim, AR-GE, 
danışmanlık, ortaklık kurma ve birlikte çalışma 
kültürü gibi başlıklarda hizmet verecek olan 
BUTEXCOMP, firmalarımıza önemli faydalar 
sağlayacak. KOBİ’lerin teknolojik olarak daha 
zengin, daha verimli ve daha rekabetçi bir 
ekosistemin parçası haline gelmelerine imkân 
sunacak” dedi.

“SEKTÖRLERİN GELECEĞİNE 
YÖN VERECEK”

Toplantının her iki sektörün geleceğine yön 
verme noktasında çok önemli olduğunu kay-
deden BUTEXCOMP Proje Operasyon Koordinas-
yon Birimi Direktörü Prof. Dr. Mehmet Karahan, 
“Küme oluşumunda firmaların ortaklık prog-
ramlarının oluşturulmasında, rol model ve te-
darik zinciri çalışmalarında tanı çalışması so-
nuçlarını kullanacağız. Özellikle tedarik zinciri, 
kümelenmenin doğru oluşturulması açısından 
çok önemli. Tanı çalışması, küme oluşumu ve 
tedarik zinciri oluşumunda, firmalara sağlaya-
cağımız hizmet ve eğitimler boyutunda aynı 
zamanda BUTEXCOMP’un faaliyetlerinin be-
lirlenmesinde son derece faydalı çıktılar elde 
ettik” diye konuştu.

BTSO, BUTEXCOMP Teknik Destek Projesi ile imalat sanayinin hızla gelişen kompozit malzeme ve 
teknik tekstil sektörlerindeki yerini sağlamlaştırabilmesi için tam entegre bir küme oluşturmayı 
hedefliyor. BUTEXCOMP, KOBİ’lerin teknolojik olarak daha zengin, daha verimli ve daha rekabetçi bir 
ekosistemin parçası haline gelmelerini amaçlıyor.

Rekabetçi Sektörler 
Programı Nedir?

Avrupa Birliği ile Türkiye Cumhuriye-
ti arasındaki mali iş birliği çerçeve-
sinde Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
tarafından yürütülen Rekabetçi Sek-
törler Programı, yaklaşık 800 milyon 
avroluk bir bütçeyle projeleri destek-
leyen bir mali yardım programıdır. 
2007 yılından bu yana yürütülmekte 
olan program, Türkiye’nin farklı böl-
gelerindeki sanayici, KOBİ ve giri-
şimcilerin rekabet gücünü artırarak 
sosyal ve ekonomik kalkınmayı he-
deflemektedir. Program ve destekle-
nen projeler hakkında detaylı bilgiye 
rekabetcisektorler.sanayi.gov.tr ad-
resinden ulaşılabilir, programla ilgili 
sorular da rsp@sanayi.gov.tr adresi-
ne e-posta olarak iletilebilir.

Yiğitler MTAL’den
Yeşil Çevre’ye teknik gezi

BOSAB’ın büyüme 
hamlesi ivme kazanacak

Yeşil Çevre 
‘İSTOP’ dedi

Yiğitler Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi Kimya Bölümü 
öğrencileri, Yeşil Çevre Hizmet 
ve İşletme Kooperatifi’ne tek-
nik gezi düzenleyerek çalışma-
lar hakkında bilgi aldı.

Çevre Kimyası konusunu pekiştirmek 
ve arıtma ile ilgili kimyasal süreçleri 
yerinde görmek üzere tesisi ziyaret 
eden Yiğitler Mesleki ve Teknik Anado-
lu Lisesi öğrencileri, Yeşil Çevre ile ilgili 

yetkililerce detaylı bilgilendirildi.

Endüstriyel faaliyetler sonucu kirleti-
len bölgenin su varlığını temizleyen, 
aynı zamanda sosyal sorumluluk bilinci 
ile toplumsal fayda sağlayan, gelecek 
nesillere temiz su kaynakları bırak-
mayı hedefleyen, sanayiye ekonomik 
bir arıtma modeli, çevre otoritesi için 
kolay kontrol edilebilir bir arıtma işlet-
mesi olan Yeşil Çevre’yi gezen öğrenci-
ler, klasik arıtma tesisi kimliğinin çok 
ötesinde olan tesise hayran kaldılar.

2022’de altyapı çalışmalarını ta-
mamlayan Barakfakih Organize 
Sanayi Bölgesi (BOSAB) üstya-
pıya yönelik çalışmalar ve yeni 
fabrikalarla 2023’te de büyümeye 
devam edecek.

Yeşil Çevre’nin hizmet kapsamında olan 
Barakfakih Organize Sanayi Bölgesi (BO-
SAB), 2022 yılında tamamlanan altyapı ve 
üstyapı çalışmalarının ardından büyüme-
ye odaklandı. Yeni fabrikaların yükseldiği 
bölgenin cazibesini artıracak hamleler, 
2023’te sürecek.

Bölgenin; 145 fabrika, 245 hektar alan ve 
yaklaşık 8 bin kişiye iş imkânı sağlayarak 
Bursa ve ülke ekonomisine önemli bir kat-
kı sunduğunu belirten BOSAB Yönetim Ku-
rulu Üyesi Erdoğan Akyıldız, altyapı çalış-
malarının büyük kısmını tamamladıklarını 
ve üstyapı yönünde çalışmaları da yoğun 

şekilde sürdürdüklerini kaydetti. Akyıldız, 
ilkyardım, kalite standartları ve siber gü-
venlik gibi firmalar için büyük önem arz 
eden konularda verdikleri eğitimlere bu yıl 
yenilerini ekleyeceklerini vurguladı. 

YENİLİKÇİ SANAYİCİ ANLAYIŞI

Barakfakih Organize Sanayi Bölgesi Sana-
yici İş İnsanları Derneği (BARSİAD) Yönetim 
Kurulu Başkanı ve Yeşil Çevre Hizmet ve İş-
letme Kooperatifi Yönetim Kurulu Sayma-
nı Arif Demirören ise, BOSAB’ın yürütülen 
çalışmalarla sanayiciye ve ülke ekonomi-
sine önemli katkılar sunduğuna dikkati 
çekerek, “Bölgede bulunan firmalar, tüm 
yurtta ve dünyada olduğu gibi zorlu bir 
süreçten geçiyor. Artan girdi maliyetleri, 
enerji de yaşanan sıkıntılar ekonomik an-
lamda bizleri zorlasa da BOSAB, büyümeye 
devam edecek. Yenilikçi sanayi anlayışıyla 
iş dünyasında BOSAB’ın ağırlığı her geçen 
gün daha da fazla hissedilecektir” dedi.

Özellikle kadınlar ve çocuklar üzerinde 
yaşanan fiziksel, duygusal, cinsel ve 
ekonomik istismarı önlemenin ihmal ve 
istismarın tanınmasından geçeceğine 
inanan Yeşil Çevre Akademi, bünyesinde 
İhmal ve İstismarı Önleme Projesi’ni (İS-
TOP) başlattı. Proje kapsamında Gürsu 
Rehberlik ve Araştırma Merkezi Psikolo-
jik Danışmanları tarafından, Yeşil Çevre 
personeline bilgilendirme yapıldı.

Ülkemizde son yıllarda özellikle kadınlar ve çocuklar 
üzerinde tacizler, istismarlar ve ihmaller fazlasıyla 
yaşanmaktadır. Bu konuda en savunmasız ve bilinç-
siz olan şüphesizdir ki çocuklardır. Çocukların temel 
hak ve hürriyetlerinin tam olarak bilinmemesi veya 
caydırıcı cezaların olmayışı fiziksel, duygusal ve 
eğitimsel ihmal ile fiziksel, duygusal, cinsel ve eko-
nomik istismara uğramasına neden olabilmektedir. 
Çocuk ihmali ve istismarı; Anne, baba veya çocuğun 
bakımı, sağlığı ve korunmasından sorumlu kişilerin 
ihmal ettiği eylemler sonucunda çocuğun her tür-
lü fiziksel, ruhsal veya sosyal açıdan zarar görmesi, 
sağlık ve güvenliğinin tehlikeye girmesi olarak ta-
nımlanabilir. Çocuklar; yetiştirme yöntemiyle aile-
den, içinde bulunduğu sosyal çevreden, akranların-
dan ve eğitim sürecinde ise öğretmenlerden zaman 
zaman fiziksel cezalara maruz kalmakta ve bununla 
beraber çocukta duygusal hasarlar da ortaya çık-
maktadır. Bazen de cinsel yönden zedelendikleri 
gözlenmekte ve bilinmektedir. Bu adı geçen gruplar 
bilerek ya da farkında olmadan çocukların gelişimini 
olumsuz yönde etkileyecek, ihmal ve istismar şek-
linde davranışlar gösterebilmektedirler. Bu nedenle 
ihmal ve istismarın tanınması, önlenmesi ve suçu iş-
leyen ve maruz kalana müdahalelerde bulunulması 
gerekmektedir. Bu gerçekten hareketle bünyesinde 
İhmal ve İstismarı Önleme Projesi (İSTOP) başlatan 
Yeşil Çevre Akademi’nin öncülüğünde tüm perso-
nele, çocuk ihmal ve istismarına karşı farkındalık 
oluşturmak amacıyla Gürsu Rehberlik ve Araştırma 
Merkezi Psikolojik Danışmanları Miraç Kömürkara ve 
İsmail İdris tarafından bilgilendirme yapıldı. 

Yeşil Çevre Genel Müdürü Mehmet Aydın’ı makamın-
da ziyaret eden İSTOP Üyeleri, hayata geçirilecek ça-
lışmalar ile ilgili paylaşımda bulundu.
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İş güvenliğinde 
psikososyal risk etmenleri

Tekstil Endüstrisinin Çevresel Yükü

Ayten OLGUN    A Sınıfı İş Güvenliği Uzmanı Prof. Dr. Güray SALİHOĞLU   Bursa Uludağ Üniversitesi, Mühendislik Fakültesi,  
 Çevre Mühendisliği Bölümü Bölüm Başkan Yardımcısı | Çevre Teknolojisi ABD Başkanı 

Çalışanlar, iş hayatlarında sağlık ve güven-
liklerini etkileyecek çeşitli risk faktörüne 
maruz kalmakta, bu durum kısa ve uzun 
dönemli çeşitli etkiler oluşturmaktadır. Bu 
risk faktörlerini sıralayacak olursak:

• Fiziksel risk faktörleri:  Gürültü, titre-
şim, aydınlanma, ısı, nem, tozlar, rad-
yasyon, basınç vb. 

• Kimyasal risk faktörleri: Solventler, ze-
hirli gazlar, asit ve alkaliler, pestisitler, 
plastik maddeler, tozlar

• Biyolojik risk faktörlerri: Bakteriler, 
virüsler, parazitler, burusella, şarbon, 
veba, tularemi vb. 

• Ergonomik risk faktörleri: İşin fizyoloji-
si, ağır yük taşıma ve kaldırma vb.

Dünya Sağlık Örgütü; sağlıklı olmayı yalnız-
ca hastalık ve sakatlık durumunun olmama-
sı değil; bedenen, ruhen ve sosyal yönden 
tam bir iyilik hâli olarak tanımlamaktadır. 
Bedensel, ruhsal ve sosyal sağlığın önemli 
bir bölümü çalışma koşullarından etkilen-
mektedir. Çalışma koşullarının çalışan için 
getirdiği psikolojik zorluklar ve çalışana 
olan etkileri düşünüldüğünde iş sağlığı ve 
güvenliği alanında fiziksel, kimyasal, biyo-
lojik ve ergonomik risklere psikososyal risk 
faktörlerini de eklemek gerekir.

Uluslararası Çalışma Örgütü (ILO) tarafından 
yapılan araştırmada en önemli psikososyal 
riskler:

• Düşük ücret,

• İş güvencesinin olmaması,

• İşsizlik, 

• Vardiyalı çalışma,

• Tekdüze (monoton) iş olarak belirlen-
miştir.

Yukarıdaki etmenlerle birlikte artan iş yükü, 
hızlı çalışma temposu, çalışma saatlerinin 
belirsizliği, kişiler arası sorunlu ilişkiler, ya-
pılan işin çalışana uygun olmaması, görev 
tanımlarının olmayışı vb. faktörler çalışan-
lar üzerinde stres başta olmak üzere olum-
suz pek çok etkiye sebep olmakla birlikte, 
psikolojik sağlıktaki bozulmanın ciddiyeti, 
bu faktörlere maruz kalma düzeyine bağlı 
olarak değişir.

Çalışma hayatında yoğun stres yaşayanlar-
da uyku sorunları, baş ağrıları, kas ağrıları, 
terleme, yüksek tansiyon, yorgunluk, kaygı, 
depresyon, unutkanlık, zihin karışıklığı, ha-

fıza sorunları vb. fiziksel, zihinsel, duygusal 
ve sosyal belirtiler ortaya çıkabilmektedir.

 İşe bağlı psikososyal tehlike ve riskler, ça-
lışanın işyeriyle olan bağının, çalışma şev-
kinin dolayısıyla veriminin azalmasına, iş 
kazası yapma riskinin ise artmasına sebep 
olmaktadır. Bunun yanında yol açtığı sağlık 
sorunları düşünüldüğünde psikososyal risk 
faktörlerinin çalışma hayatını etkilemenin 
yanında aile ve sosyal hayatını da olumsuz 
etkileyen bir unsur olduğu açıktır.

İş yerlerindeki psikososyal risk etmenleri-
nin ölçümü diğer fiziksel, kimyasal, biyolo-
jik risk faktörlerinin ölçümleri gibi değildir. 
Bu konudaki en etkin yol hekim muayenesi 
periyodik sağlık gözetimidir. Bunun yanın-
da aidiyet ölçekleri, iş memnuniyeti ölçek-
leri, tükenmişlik ölçekleri vb. ile iş yerindeki 
stres ve diğer psikososyal etmenler ölçüle-
bilir.

Çalışanların bedensel, zihinsel ve toplum-
sal iyilik hâlini korumak için bütünsel bir iş 
sağlığı politikası uygulanmalıdır.  Çalışan-
ların iş yükünü ağırlaştıran sorunlar belir-
lenmeli ve önlenmesi ile ilgili çalışmalar 
geliştirilmeli yönetimle ilgili kararlara ka-
tılımları sağlanmalı, mesailere ilişkin ça-
lışanların zorlanmayacağı bir çalışma 
düzeni sağlanmalı, stres azaltıcı 
organizasyonel yöntemlere baş-
vurulmalıdır.  

Sağlıklı günler dilerim.

Tekstil sektörü ekonomik kalkınma için 
önemli bir sektördür. Milyonlarca kişiye istih-
dam sağlar. Diğer sektörlerle kıyaslandığında 
çok daha yoğun bir işçiliğe ihtiyaç duyulur bu 
sektörde. Sadece Avrupa Birliği’ndeki 27 ülke-
nin 2020 yılında tükettiği tekstil ve ayakkabı 
ihtiyacını karşılamak için dünyada yaklaşık 
13 milyon kişinin tedarik zincirlerinde tam 
zamanlı olarak çalıştığı biliniyor. Türkiye’deki 
tekstil, hazırgiyim ve deri ürünleri sektörleri 
ise 2021 yılı kayıtlarına göre yaklaşık 1 mil-
yon kişiye (kayıtlı) istihdam sağlıyor. Bu da 
tekstil sektörünü istihdam kaynağı açısından 
dünyadaki üçüncü sektör haline getiriyor. İlk 
iki sektörü ise gıda ve konut sektörü oluştu-
ruyor. Üretimin çoğu Asya’da gerçekleşiyor. 
Bu ülkelerde genelde işçi sağlığı ve güvenlik 
standartları olması gerektiği düzeyde değil.

TEKSTİL TÜKETİMİ
Tekstil sektöründe yüksek bir hareketlilik 
bulunduğunu biliyoruz.  Avrupa önemli bir 
ihracatçı ve ithalatçı konumunda… Avru-
pa’nın ithal ettiği tekstil ürünlerinin %45’ini 
hazır giyim ürünleri oluşturuyor. Ev tekstili 
ve ayakkabı ithalatı da bunu izliyor. Avrupa 
ithalatının büyük bir kısmını Çin, Bangladeş 
ve Türkiye’den yapıyor. Avrupa için yapılan 
hesaplara göre kişi başı yıllık tekstil tüketimi 
15 kg’ı buluyor. Bunun 6 kg’ını giysi, 6,1 kg’ını 
ev tekstili ve 2,7 kg’ını ayakkabı oluşturuyor. 
Endüstriyel tekstil ürünleri ve halılar bu raka-
ma dâhil değil.

ÇEVRESEL YÜK
Tekstil ürünlerinin üretimi ve tüketimi çevre 
üzerinde önemli bir yük oluşturuyor, iklim de-
ğişikliğine büyük bir katkı sunuyor. Etkiler en 
baştan, liflerin üretimi aşamasından itibaren 
görülmeye başlanıyor. Pamuk, keten, kenevir 
gibi hammaddelerin yetiştirilmesi ve üretil-
mesi aşamasındaki arazi ve su kullanımı-
nın, gübre ve pestisit kullanımının etki-
leri büyük oluyor. Polyester ve elastan 
gibi sentetik lifler kullandığınızda da 
enerji ve kimyasal madde tüketerek 
çevre üzerinde yük oluşturmuş 
oluyorsunuz.
Tekstil ürünlerinin imalat süre-
cinde de yüksek miktarlarda 
enerji ve su kullanılır. Bunun 
yanında kullanılan kimyasal 
maddeler de üretim süre-
cindeki çevresel yükü artırır. 
Dağıtım ve perakende süreç-
lerinde de karşımıza ulaşım 
emisyonları ve ambalaj atık-
ları çıkar.  Kullanım esnasında, 
yıkama, kurutma ve ütüleme 
süreçlerinde kullanılan elektrik, 
su ve deterjan ise çevresel yükü ar-
tırmaya devam eder. Bu esnada mik-
roplastikler ve kimyasal maddeler suyu 
kirletmeye devam eder. Diğer taraftan da 
tekstil atıkları biriktirmeye başlarız. Oluşan 
atıklar ya yakma tesislerinde ya da depolama 
alanlarında son bulur. 

Tekstil atıklarını atık yığını içerisinden ayrı 
olarak toplayıp geri kazanmaya karar ver-
mek ve gerekeni yapmak da önemli bir çaba 
gerektirir. Ayrı toplanan tekstil atıklarını ye-
niden kullanmak veya geri kazanmak ancak 
atığın kalitesi ve kompozisyonu uygun ol-
duğunda mümkündür. 2017 yılında yapılan 
bir araştırmaya göre dünyada oluşan tekstil 
atıklarının %1’inden daha az bir kısmı yeni bir 
ürün elde etmek için geri kazanılmıştır.
Tekstil üretiminde yüksek miktarlarda ham-
madde kullanılır. Avrupa’da 2020 yılında satın 
alınan tekstil ürünleri için kişi başı 391 kg 
hammadde kullanıldığı hesaplanmıştır. 

SU TÜKETİMİ
Tekstil sektörünün en önemli çevresel yükle-
rinden biri su kullanımıdır. Özellikle mavi su 
olarak sınıflandırılan suyu kullanır bu sektör. 
Bu su içme suyunu da içinde barındıran, göl-
lerde,  nehirlerde, rezervuarda biriken sudur. 
Yeraltı suyu akiferlerinden çekilen sudur aynı 
zamanda. Mavi suyu evlerimizde, işyerleri-
mizde kullanabiliriz. Tarımsal sulamada da 
mavi su kullanılır. Mavi suyun %70’ini kullanır 
tarımsal uygulamalar. İşte tekstil sektörü de 
bu suyu sever. Gri suyu kullanmaz mesela.
2020’de Avrupa’da satın alınan kıyafet, ayak-
kabı ve ev tekstili ürünleri için kullanılan 
mavi su yaklaşık 4 milyar m3 olarak hesap-
lanmıştır. Bu, kişi başı 9 ton su anlamına 
geliyor. Bu da tekstil üretimini su kullanımı 
açısından gıda ve rekreasyonel kullanımdan 

sonra üçüncü sıraya oturtuyor. Bunun yanın-
da 20 milyar m3 yeşil su da pamuk üretimi 
için kullanılmıştır. Bu da kişi başına yeşil su 
tüketimini 44 m3’e çıkarıyor.  Mavi suyu kı-
yafet, ayakkabı ve diğer tekstil ürünlerinin 
üretiminde görürken, yeşil suyun pamuk gibi 
liflerin yetiştirilmesinde kullanıldığını görü-
yoruz.

ARAZİ İHTİYACI
Tekstil ürünlerinin üretiminde, özellikle do-
ğal tekstil üretiminde yüksek miktarda arazi 
ihtiyacı bulunur. Avrupa’da 2020’de yapılan 
tekstil alışverişinin tedarik zincirlerinde kişi 
başına 400 m2’lik bir arazinin kullanılmış 
olduğu hesaplanmış. Bu alanın da yalnızca 
%8’i Avrupa arazisinden kullanılmış. Yün gibi 
hayvan bazlı liflerin üretimi için de arazi kul-
lanımı yüksek düzeydedir.

SERA GAZI EMİSYONLARI
Tekstil ürünlerinin üretimi ve tüketimi sera 
gazı emisyonlarının oluşumuna yol açmak-
tadır. Özellikle kaynakların çekilmesi, üretim, 
yıkama, kurutma ve atık yakma gibi süreçler 
bu etkiyi oluşturmaktadır. Tekstil ürünleri tü-
ketiminden dolayı oluşan kişi başı sera gazı 
emisyonunun 270 kg CO2e olduğu hesaplan-
mış. Avrupa’daki tekstil tüketimi nedeniyle 
oluşan bu sera gazı emisyonlarının %75’inin 
ise Avrupa dışında gerçekleştiği biliniyor. 
Tekstil ürünlerinin iklim değişikliğine katkı-
sının %80’i üretim aşamasında gerçekleşiyor. 
Kullanım aşamasında %14, dağıtım ve pera-
kende aşamasında %3 ve atık yönetimi esna-
sında %3’lük bir sera gazı emisyon oranı bu-
lunuyor. Özellikle pamuk gibi doğal liflerden 
üretilen tekstil ürünlerinin sera gazı etkisinin 
sentetik liflere göre düşük olduğu biliniyor.

NE YAPMALI O HALDE?
Tekstil üretim sürecinin her aşamasında 

yüksek bir çevresel yük oluştuğuna ve 
insan olarak gezegendeki yaşamımı-

zın devamı bu yükü düşürmemize 
bağlı olduğuna göre üretim ve 

tüketim kalıplarımızı değiştir-
mekten başka çare gözük-

müyor. Daha az ve daha 
sorumlu bir şekilde üretme 
ihtiyacının vakti geldi de 
geçiyor. Üretim süreçlerini 
bir yandan tüketim tercih-
lerimiz şekillendireceğine 

göre de daha az ve daha so-
rumlu bir şekilde tüketmek-

ten başka çare yok! 

ENDÜSTRİ NE YAPMALI?
Az üretmeli ama dayanıklı üret-
meli. Ürünleri öyle bir tasarlamalı 

ki endüstri, o ürünler hiç ölmemeli. 
O ürünü imal ederken temiz kaynaklar 

kullanmalı. O ürünü tasarlarken, yeniden kul-
lanılabilmesini, onarılabilmesini, geri kazanı-
labilmesini hesaba katmalı. 
Yoksa insan ırkı olarak bizler bindiğimiz dalı 
kesmeye devam edeceğiz.

Stres durumunda 
bedende oluşan tepkiler

Kan akışı beyine ve 
kaslara yönelir. Düşünce 

ve hafıza keskinleşir.

Göz bebekleri büyür.

Kalbin atım sayısı 
artar, kan basıncı 

yükselir.

Kan pıhtılaşma 
mekanizması 

harekete geçer.

Sindirim yavaşlar, 
mide asidi artar.

Tükürük artar.

Solunum sayısı artar.

Ter bezi faaliyetleri 
artar, soğuk ter 

boşalır.

Depolanmış yağ ve 
şeker kana bulaşır.

Tekstil Ürünlerinin Çevresel Yükü
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Enerji verimliliğinin önemini artık bütün dün-
ya kabul etti. Enerjiye ulaşmak çok zor. Bence 
inşaatlarda ve mevcut yapılardaki yalıtımı, 
kalınlığı hızlı bir şekilde artırmamız lazım.  
Enerjiyi daha az tüketen evler üretmemiz ge-
rekiyor ama bu sadece benim ürünümle değil. 
Kapı da önemli, çatı da önemli, cam da önemli. 
Aslında ülke olarak birincil önceliğimiz enerji 
verimliliği olmalı. Deprem bölgesindeyiz, kent-
sel dönüşüm var. 30-40 yıl sonra yine dönüşü-
mü konuşacağız. Örneğin 1050 Konutlar’ı ko-
nuşuyoruz. 1050 Konutlar ile ilgili son testlere 
göre önünden insan geçmemeli. Orada 2000’e 
yakın konut var. İçinde 4-5 insan yaşasa 10 bin 
insan demek. Şu anda yapılan yapılar çok iyi 
denetlenmeli. 100 yıl gidecek yapılar yapılma-
lı. Ve yapıları korumanın en iyi yolu da iyi bir 
mantolama yaparak olur. Enerji çok pahalandı. 
Bunun çözümü de fabrikaların, konutların ya-
lıtım işini çözmekten geçiyor. Bugünü değil 50 
yıl sonrayı düşünmek lazım. 

Yalıtım ve yapı kimyasallarını seçerken 
neye dikkat etmek lazım?
Kalite belgelerinin yanı sıra laboratuvarlarda 
iyi analiz edilmesi, test edilmesi lazım. Bun-
lar kadar doğru işlem uygulanması da önemli. 
Malzeme iyi olabilir ama yanlış uyguladınız mı 
sonuç vermez. 

Şirketinizin vizyonu ile neler söyleyebilir-
siniz?
EPSA’nın çevre ve sürdürülebilirlik konusunda 
geleceğe yönelik plan ve projeleri var. Bunlar-
la ilgili çalışanların çevre dostu üretimle ilgili 
farkındalığının artırılması, kendi şirketlerinin 
içinde zaten enerji tasarrufu sağlayan aydın-
latma sistemlerinin kullanılması, güneş ener-
jisi ve diğer yenilenebilir enerji sistemlerini 
kullanarak birçok faaliyetlerinin sürdürmesi 
öne çıkıyor. İş seyahatlerinin azaltılmasından, 
ofis temizliğinde çevre dostu malzemelerin 
kullanılmasına kadar dikkat eden bir yapılan-
ma mevcut. Ambalaj ürünlerinde bile farklı 
şeyler düşünüyorum. Halen Ar-Ge olarak araş-
tırıyoruz. TEKNOSAB’da Ar-Ge merkezimiz de 
olacak. Tüm şirketin içerisinde enerji tasarrufu 
ve verimliliğine yönelik çalışanları da bilgi-
lendiren bir yapımız var. Yanlış bir malzeme, 
milli serveti heba etmek demek. Bugün ticaret 
yapıyoruz ama bütün insanlar olarak bilinç-
lenmemiz lazım. Ulusalın yanında globalde 
de markalaşmak için çalışmalar yürütüyoruz. 
Marka bilinirliğimizi artırarak yurt içi ve yurt 
dışı pazarlarda rekabetçiliğimizi güçlendirmek 
gibi hedeflerimiz var. Çok ciddi yol aldık. Yurt-
dışında bayi ağımız var. Bu bayilikleri artırma-
yı planlıyoruz. Ürünlerimiz tanındıkça bayi ağı 
artıyor. Pandemi ile birlikte dünya dijitalleş-
meye gitti. Dijital kanalları kullanarak 
bu bilinirliği sağladık.  

KALİTELİ VE DOĞRU 
ÜRÜN ÜRETİYORUZ

Başarınızın sırrını neye 
bağlıyorsunuz?
Çok çalışmak ama iyi bir 
ekiple çalışmak, bir de ka-
liteli malzeme üretmek. 
Kalitesiz ürün bir şekilde 
bir gün yok olup gider. 
Ben kaliteli ve doğru 
ürün ürettiğimize 
inanıyorum. Ve sek-
töre yönelik sürekli 
kendimizi yenile-
diğimize bağlıyo-

rum. Bu bir ekip çalışması ama lider çok önem-
li. Bu her yerde böyle. Bir kurum iş yapmışsa 
başındaki lider değiştikten sonra iş yapmıştır. 
Çalışanlar aynı. Liderin vizyonu, o ışığı çalışma 
ekibine sunması ile ilgili. Türkiye’nin kadın gi-
rişimcisi ödülü ile çeşitli SİAD ve kuruluşlardan 
ödül aldım. Ama beni en çok heyecanlandıran 
Türkiye’nin Kadın Girişimcisi Ödülü oldu. Ama 
ben artık Türkiye’de kadın girişimciliğinin 
konuşulmasını istemiyorum. Çünkü artık ka-
dın-erkek birlikte çalışabilirse ülke büyüyebili-
yor. Çok net. Kadın girişimciler olarak çoğaldık. 
O kadınların sürdürülebilir ve kalıcı şirketlere 
sahip olması gerekiyor. Rol modellerin kısa sü-
reli değil uzun soluklu olması gerekiyor. 

Sektöre ilk adım attığınızda bu kadar bü-
yüyebileceğinizi düşünüyor muydunuz?
İlk yıllar hayır ama firmayı belirli bir yere ge-
tirdikten sonra görebiliyorsunuz. Her insanın 
karşısına bir kapı çıkıyor ama o kapıyı zorla-
mak önemli. Kapıyı gördüğünde ‘ben açamam’ 
deyip dönersen başarı gelmez. Fırsatları iyi 
değerlendirirsen, sektörlerde açığı görüp o açı-
ğa göre ürün üretirsen ve doğru malzemeleri 
doğru yerde uygulatabilirsen ve sektörünü çok 
iyi takip edersen başarının gelmemesi için bir 
mâni yok. Gün yetmiyor bana. Daha çok çalış-
mak istiyorum. Sektörü çok iyi gözlemlemek 
de çok önemli. 1992 yılından beri bu sektör-
deyim. 30 yıldan fazla olmuş. Her şeyi anla-
yabiliyorum. Nasıl doğru yapılması gerektiğini 
görebiliyorum. 

EPSA’dan sonra Dağyenice ile turizm sek-
törüne de giriş yaptınız.
Ortaklarımızla birlikte hayata geçirdiğimiz 
Nefes Dağyenice yatırımımız da tamamlandı 
ve hizmete açıldı. Doğa turizmiyle birlikte Bur-
sa’da farklı bir mekân oldu. Çok hızlı bilinirliği 
arttı. Beni çok heyecanlandırıyor. Gururlandı-
rıyor. Sevildi ve kabul gördü. Yapılırken mali-

yeti ne olursa olsun kaliteye EPSA’da olduğu 
gibi önem verdik. Doğaya hiç zarar vermeden 
hizmet kalitesiyle de farkımızı ortaya koymak 
önemli. 

YEŞİL ÇEVRE SANAYİCİLER İÇİN 
ÖNEMLİ DESTEK

Yeşil Çevre için de düşüncelerinizi öğre-
nebilir miyiz?
Ben Yeşil Çevre’ye bir sanayici olarak değil, bir 
vatandaş olarak bakıyorum. Doğaya zarar ver-
meyen fabrika bilincini işliyorlar ve bunun için 
de bir altyapı yapıldı. Bilinçli bir şekilde üretim 
yapılmasını sağlıyorlar. Ve konuda bilinçlen-
dirip daha doğru üretim yapılmasını sağlıyor. 
Onun yanı sıra da atık suların geri kazandırıl-
ması yönünde çalışmalar da yapıyor Yeşil Çev-
re. Bunlar da sanayicilere önemli bir destek.

Bu röportajla vermek istediğiniz en 
önemli mesaj ne olur?
Yeşil Çevre gibi doğayı koruyalım. Enerji verim-
liliği çok önemli. Enerji verimliliğini 1. sıraya 
alıp, çözmeli ve daha sonra diğer sorunlarla 
ilgilenmeliyiz. Enerji verimliliği olmazsa ol-
maz. İthalata ve ihracata baktığımızda enerjiyi 
kaldırdığımızda Türkiye için çok farklı bir tablo 
çıkıyor ortaya. Enerjiden dolayı istediğimiz ra-
kamlara ulaşamıyoruz. Bence enerji verimlili-
ğine sanayiden başlayıp konutlarda da çözme-
liyiz. Binaların yalıtımı, mantolaması önemli, 
kapısı, camı, çatısı önemli ama sanayicilerin 
boru yalıtımı, kazan dairesinin enerji verimli-
liği de önemli. Çünkü enerji şu anda çok paha-
lı. Tüm sanayicilerin en önemli giderini enerji 
maliyetleri oluşturuyor. Bütün dünyanın soru-
nu bu. Sanayiden başlayacak enerji verimliliği 
ile maliyetleri düşürürken ekolojik dengeyi de 
korumak mümkün. Türkiye’de sürdürülebilir 
kalkınmanın sağlanması için enerji verimliliği 
şart. Böylece sadece bugünkü nesiller değil, 
gelecek nesiller de korunmuş olacaktır.

EPSA, ısı yalıtım sistemleri, ambalaj ve yapı 
kimyasalları sektörünün öncü kuruluşların-
dan. Şirket her geçen gün büyüyerek yoluna 
emin adımlarla devam ediyor. Barakfakih 
OSB’deki fabrikasını yaşanan yangının ar-
dından kısa sürede faaliyete alan, Eskişehir 
OSB’deki yatırımını da tamamlayarak üre-
time başlayan EPSA’nın yeni hedefi TEKNO-
SAB’da katma değeri yüksek ürünler üreten 
fabrikayı hayata geçirmek. EPSA Yönetim 
Kurulu Başkanı Nurcan Özdemir, şirketinin 
hedeflerini ve sektöre ilişkin görüşlerini an-
lattı…

Barakfakih OSB’deki fabrikanızda yakın 
zamanda bir yangın yaşadınız. Ancak çok 
çabuk da toparladınız. Şu an gelinen son 
durumu özetlemeniz mümkün mü?
Yangının ardından bir duraksama dönemimiz 
oldu elbette… Ancak ardından aynı hızla büyü-
meye devam ettik. Fabrikamızı devreye alma-
mız 4-5 ay sürse de buradaki en büyük şansı-
mız Eskişehir fabrikamızın o sırada yapılıyor 
olmasıydı. Şu an çok daha fazla kapasiteyle iş 
yapıyoruz. Eskişehir OSB’deki fabrikamızı devre-
ye aldık. 13.900 m2 alanda tam kapasite olarak 
aylık 200 ton üretim yapıyoruz. Her geçen gün 
yeni makineleri de ilave ediyoruz. Oradaki yan 
sanayiye tamamen katma değerli ürünler üreti-
yoruz. Eskişehir’de ürettiğimiz ürünlerle Türki-
ye’de ilk 3’teyiz. Önemli bir beyaz eşya firması-
nın ve otomotiv sektörünün önemli parçalarını 
üretiyoruz. Onun yanı sıra şu anki mevcut yeri-
miz olan Kestel’deki fabrikamızı faaliyete sok-
tuk. Buranın da 380 bin ton yıllık kapasitesi var. 
O kapasitenin 4’te 3’ü doldu zaten. Bunun yanı 
sıra TEKNOSAB ile ilgili projemiz onaylandı. Şu 
anda TEKNOSAB’da 14.500 metrekare yer kapa-
tıyoruz. İnşallah 2024’ün 3. ayında devreye ala-
cağız. Makinelerinin fizibilitesi yapılmıştı, neler 
yapacağımızı biliyoruz. TEKNOSAB’da çok daha 
farklı katma değeri yüksek ürünler üreteceğiz. 
Otomotiv için bir ürün var, önümüzdeki günler-
de ismini zikrederim; bu ürünü üreteceğiz ve bu 
ürün daha çok ithal ediliyor. Yapı kimyasalları 
ile ilgili su yalıtım ürünlerinde teknik ürünlere 

ağırlık verdik. Binaları korozyondan korumak ve 
depreme karşı dayanıklılığını artırmak ve biraz 
daha hızlı inşaat yapmak için hazır şaplar, çe-
lik sıvalar ve teras, temel gibi ıslak hacimlerde 
su yalıtımını hızlı bir şekilde çözebilecek insan 
gücünün daha az olduğu, tamamıyla hazır su 
yalıtımı ve teknik ürünler üreteceğiz. EPSA 
olarak yaklaşık 24 yıldır faaliyet gösteriyoruz. 
Her geçen gün yurtdışından ithal edilen ürün-
leri Türkiye’de üretmeye çalışıyoruz. İthalatı 
azaltmaya, ihracatı artırmaya çalışıyoruz. Ya-
lıtım sektörünün dünyadaki iklim krizi ile ilgili 
bir çalışması var. Isı yalıtımına sadece sıcağın 
dışarı çıkmaması olarak bakmamak lazım. Sı-
caktan ve soğuktan binaları korumak, daha az 
enerji tüketmek, doğayı daha az kirletmek için 
de çalışmalarımız devam ediyor. Önümüzdeki 
süreçlerde bu ürünlere ağırlık vereceğiz.  Daha 
doğa dostu, herkesin uygulayabileceği ürünler 
üreteceğiz. 

Yatırım yapmak için neden Eskişehir’i 
seçmiştiniz?
Navlun çok hızlı pahalandı. Navlundan dolayı 
Eskişehir’de olmak zorundaydık. Çünkü yaklaşık 
14-15 TIR sevk ediyorduk. Navlun çok ciddi bir 
maliyet getirmişti. Zaten Eskişehir’de üretim 
yapan beyaz eşya firmasının yan sanayicisiyiz. 
Daha hızlı çözüm sunuyoruz. 

Eskişehir, Kestel’in ardından TEKNO-
SAB’daki fabrikaya devreye girdiği zaman 
gelecek hedefiniz nedir?
Muhtemelen Kestel’deki fabrikayı da TEKNO-
SAB’a taşıyacağız. Türkiye’deki ilk teknoloji sa-
nayi bölgesi. Denizyolu, karayolu ve demiryolu 
taşımacılığı çok uygun. Oradaki konsept daha 
farklı olacak. Enerjimizi kendimiz üreteceğiz. 
Çatılara GES olacak. Daha farklı bir yatırım ola-
cak. 

KATMA DEĞERİ YÜKSEK ÜRETİM VE 
İHRACATLA İLERLEYECEĞİZ

İhracatta ne noktadasınız?
Şu anda beyaz eşya sektöründe yan sanayi ola-

rak ürettiğimiz ürünler Türkiye’de hiç satılmıyor. 
Bizim verdiğimiz ürünlerin tamamı yurtdışına 
gidiyor. Onun yanı sıra inşaat sektöründe yapı 
malzemesi olarak ürettiğimiz ürünleri ihracatta 
bayağı hızlandırdık. Almanya, Belçika, Fransa, 
Bulgaristan ve Yemen başta olmak üzere 27 
ülkeye ihracat yapıyoruz. Yeni ülkeler katmak-
tansa mevcut ülkelerde biraz daha büyümeyi 
planlıyoruz. Almanya’da çok güzel çalışmaları-
mız var. Oradaki satış noktalarımızı artırmayı 
düşünüyoruz. 2024 değil ama 2025 yılında daha 
farklı bir büyüme göstereceğimizi biliyorum. 
Yurtdışında üretim yapma gibi hedefler olabi-
lir. Yatırımımızla marka ve ürün gamımızı glo-
bal pazarlarda büyütüyoruz. İhracatta iki kat 
büyüme hedefiyle girdiğimiz 2023 yılında her 
zamankinden çok çalışacağız. İhracatın olumlu 
etkisinin yanı sıra pazarlama stratejilerimiz, ile-
tişimlerimiz ve satış ekiplerimizin de çalışmala-
rıyla iç pazarda da büyümeyi sürdüreceğiz. Ar-
Ge’ye verdiğimiz önemle katma değeri yüksek 
üretim ve ihracatla ilerleyeceğiz.

Sektördeki konumunuzu özetleyebilir mi-
siniz ve mevcut yatırımlarınızın da bitme-
siyle birlikte EPSA’yı nerede göreceğiz?
Bazı ürünlerde Türkiye’de ilk 3’teyiz. Katma de-
ğeri yüksek, herkesin yapamadığı ürünler, üre-
tim prosesinin çok zor olduğu ürünler yapıyo-
ruz. Bu konuyu iyi bilen beyaz yakalıdan, mavi 
yakalıya kadar çok iyi bir ekibimizin olması bizi 
öne çıkarıyor. İnşaat sektöründe marka bilinirli-
liğimiz çok hızlandı. Daha önceleri ürünlerimizi 
çok anlatıyorduk ama şu anda direkt müşteri 
bize geliyor. O aşamaya geldik. Bayilik sistemi 
ile çalışıyoruz. Çanakkale, Eskişehir, Yalova, Or-
hangazi, Bursa içi ve Adapazarı olmak üzere 5 
bölge müdürlüğümüz var. 5 bölge müdürlüğü-
nün kendilerine göre bayileri var ama şu an EP-
SA’nın 170 kadar bayisi bulunuyor.  Eskişehir ve 
Kestel’de toplam 80 çalışanımız var.  TEKNOSAB 
ile birlikte bu sayı yüzde 40 artar. 

ENERJİ VERİMLİLİĞİ ÇOK ÖNEMLİ

Sektörü de değerlendirmeniz mümkün mü?

Yeşil Çevre gibi doğayı 
korumanın bir başka yolu da 
‘enerji verimliliği’
EPSA Yönetim Kurulu Başkanı 
Nurcan Özdemir, enerji verim-
liliğinin önemine dikkat çeke-
rek, “Yeşil Çevre gibi doğayı 
korumanın bir başka yolu da 
enerji verimliliğini ilk sıraya 
alıp çözmekten geçiyor. Sana-
yiden başlayacak enerji verim-
liliği ile maliyetleri düşürürken 
ekolojik dengeyi de korumak 
mümkün” dedi. 
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Osmanlı’nın ilk başkenti olan Bursa’da 14. 
yüzyılda oluşmaya başlayan, 16. yüzyılda han, 
bedesten ve çarşıların oluşumuyla gelişimini 
tamamlayan Tarihi Çarşı ve Hanlar Bölgesi’ni 
eski ihtişamına kavuşturacak proje etap etap 
ilerliyor. Bursa Büyükşehir Belediyesi’nin, Çev-
re ve Şehircilik Bakanlığı tarafından da des-
teklenen projesinde, yıkım çalışmaları 2020 
yılı Ağustos ayında Çevre Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanı Murat Kurum’un da katıldı-
ğı törenle başlamıştı. Kızılay, İşkur ve Merkez 
Bankası binalarıyla başlayan yıkımlar, Cumhur-
başkanlığı tarafından alınan acele kamulaştır-
ma kararıyla hızlanmış ve alışveriş merkezine 
ait binanın da aralarında olduğu toplam 38 
binanın yıkımı tamamlanmıştı. Mevcut tarihi 
değerleri daha görünür kılmak amacıyla baş-
latılan proje kapsamında Pirinç Han’ın hemen 
arkasındaki Bursalı Esiri Mehmet Efendi olarak 

bilinen 40’ıncı Osmanlı şeyhülislamına ait tür-
benin etrafını saran 15 dükkânın yıkımıyla bu 
tarihi eser de gün yüzüne çıkmış oldu. Ayrıca 
türbe çevresinde yapılan kazılarda temellerine 
ulaşılan mescidin aslına uygun restorasyonu 
için de düğmeye basıldı.

UYGULAMAYI BAKAN BAŞLATTI

Bursa’nın geleceğine damga vuracak projeyi 
yakından takip eden Çevre Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanı Murat Kurum, yıkım çalış-
malarını bizzat başlattığı gibi uygulama pro-
jesinin startını da geçtiğimiz temmuz ayında 
bizzat kendisi verdi. Bakan Kurum’un, Hanlar 
Bölgesi Çarşıbaşı Meydan Projesi’ne ilk taşı 
yerleştirmesiyle başlayan uygulama projesi 
de devam ediyor. Tarihi Çarşı ve Hanlar Bölge-
si’nde parklanma sorununa da çözüm üretecek 

proje kapsamında yapılacak yer altı otoparkı 
için altyapı deplase işlemleri tamamlandı. Yak-
laşık 40 kişi ile ara vermeksizin çalışan ekiple-
rin 16 saatlik çalışmasıyla, 1200’lük çelik içme 
suyu hattı alan dışına yönlendirdi ve otopark 
inşaatı önündeki engel de ortadan kaldırılmış 
oldu.

BÖLGE DAVETKÂR OLACAK

Bursa Büyükşehir Belediye Başkanı Alinur Ak-
taş, bölgenin 14 han, 1 bedesten, 13 açık çar-
şı, 7 üstü örtülü çarşı, 11 kapalı çarşı, 4 pazar 
alanı, 21 cami, 177 sivil mimarlık örneği yapı, 
1 okul ve 3 türbe ile adeta açık hava müzesi 
olduğunu söyledi. Bu tarihi bölgeyi adeta bir 
sur gibi çeviren sonradan yapılmış binaların 
ortadan kaldırıldığını hatırlatan Başkan Ak-
taş, “Proje tamamlandığında, çok daha davet-
kar bir Hanlar Bölgesi göreceğiz. Otoparkı ile 
turist otobüslerinin park alanı ile insanların 
rahatlıkla dolaşabileceği alanı ile harika bir 
meydan ortaya çıkacak. Tophane ile bütünleşik 
ele aldığımız proje ile Bursa’ya 3 farklı meydan 
kazandıracağız. Proje ile 9 bin metrekaresi ye-
şil alan ve peyzaj düzenlemelerinden oluşan, 
19 bin metrekare alan kazanmış olacağız. Bir 
taraftan da Ertuğrul Bey Meydanı ile alakalı 
çalışmalar da başladı. Bu yıl sonuna kadar ça-
lışmaların tamamını bitirmeyi arzu ediyoruz. 
Emeği geçen, katkısı olan herkese çok teşek-
kür ederim” diye konuştu.

• Mal ve Hizmet Tedarikinde Geç Ödem-
lerde Uygulanacak Temerrüt Faiz Oranı 
ve Alacağın Tahsili Masrafları İçin Talep 
Edilebilecek Asgari Gideri Tutar 
02.01.2023 tarihinde yayımlanan 32061 sayılı 
Resmî Gazete’de; Mal ve Hizmet Tedarikinde 
Geç Ödemlerde Uygulanacak Temerrüt Faiz Ora-
nı ve Alacağın Tahsili Masrafları İçin Talep Edi-
lebilecek Asgari Gideri Tutarı Hakkında Tebliğ 
(“Tebliğ”) Türkiye Cumhuriyeti Merkez Bankası 
tarafından ilan edilmiştir.
Tebliğ, 6102 sayılı Türk Ticaret Kanunu’nun “F) 
Ticari hükümlerle yasaklanmış işlemler ile mal 
ve hizmet tedarikinde geç ödemenin sonuçları” 
başlıklı 1530. Maddesini ilgilendirmektedir. Hü-
küm, üreticileri, KOBİ’leri ve fatura ya da eşde-
ğer ödeme talepleri karşılığı hizmet veren ticari 
işletmeler ile kişileri, şartları dayatma konum-
ları güçlü ticari işletmeler, özellikle market, 
süper market, hiper market gibi alışveriş mer-
kezleri karşısında korumaktadır. Birçok büyük 
ve güçlü ticari işletme geç ödemeyi bir finans-
man aracı olarak kullanmaktadır. Ancak bu araç 
marketlere, süper marketlere, hiper marketlere 
ve benzeri güçlü ticari işletmelere mal ve hiz-
met verenleri çok güç durumda bırakmakta, 
finansal durumlarını sarsmakta, hatta iflasa da 
sürüklemektedir. Hüküm bu kötü uygulamanın 
önüne geçmek için öngörülmüştür.
Buna göre, 6102 sayılı Türk Ticaret Kanunu’nun 
açık yetkilendirmesi ile, 1 Ocak 2023 tarihinden 
itibaren uygulanmak üzere,
• Mal ve hizmet tedarikinde alacaklıya ya-

pılan geç ödemelere ilişkin temerrüt faiz 
oranının sözleşmede öngörülmediği veya 
ilgili hükümlerin geçersiz olduğu hallerde 
uygulanacak faiz oranı yüzde 11,25

• Alacağın tahsili masrafları için talep edile-
bilecek asgari gider tutarı 800,00 TL olarak 
belirlenmiştir.

• Reeskont ve Avans İşlemlerinde Uygula-
nacak Faiz Oranları
31 Aralık 2022 tarihinde yayımlanan müker-
rer 32060 sayılı Resmi Gazete’de; Reeskont ve 

Avans İşlemlerinde Uygulanacak Faiz Oranları-
nın Tespiti hakkında Tebliğ ile Türkiye Cumhu-
riyeti Merkez Bankası tarafından yeni oranlar 
ilan edilmiştir.
Buna göre, vadesine en çok 3 ay kalan senetler 
karşılığında yapılacak “reeskont işlemleri”nde 
uygulanacak faiz oranı yıllık yüzde 9,75 olarak 
tespit edilmiştir.
Avans işlemlerinde uygulanacak faiz oranı ise 
yıllık yüzde 10,75 olarak belirlenmiştir.
Belirlenen oranlar resmî gazetede yayımı itiba-
riyle yürürlüğe girmiştir. 
• Bağımsız Denetim Kriterleri
Günümüz ekonomik koşulları bağımsız dene-
tim kapsamının yeninden belirlenmesi ihtiya-
cını doğurmuş ve bu kapsamda 30/11/2022 ta-
rihli ve 32029 sayılı Resmî Gazete’de 6434 sayılı 
Bağımsız Denetime Tabi Şirketlerin Belirlenme-
sine Dair Karar (Bundan sonra “Karar” olarak 
anılacaktır.) yayınlanmıştır. Karar 01/01/2023 
tarihinde yürürlüğe girmiş olup getirdiği deği-
şiklikler şu şekildedir;
Karar’ın 3. Maddesi uyarınca Bağımsız Deneti-
me Tabi Şirketlere İlişkin Düzenleme aşağıdaki 
şekilde güncellenmiştir.
• 3. maddenin a bendine göre Karar’ın eki 

olan I sayılı listede yer alan şirketlerin her-
hangi bir ölçüte bağlı olmaksızın bağımsız 
denetime tabi olacağı belirtilmiştir. 

• 3. maddenin b bendinde belirtilen üç öl-
çütten en az ikisinin eşik değerlerini art 
arda iki hesap döneminde aşan diğer şir-
ketlerin bağımsız denetime tabi olacağı 
belirtilmekle birlikte bu kriterler aşağıdaki 
şekilde değişmiştir.

1) Sermaye piyasası araçları bir borsada veya 
teşkilatlandırılmış diğer piyasalarda işlem 
görmeyen ancak 6/12/20212 tarihli ve 6362 
sayılı Sermaye Piyasası Kanunu kapsamında 
halka açık şirketler için eşik değerler;
Aktif toplamı bakımından 15 milyon Türk lira-
sından, 30 milyon Türk lirasına,
Yıllık net satış hasılatı bakımından 20 milyon 

Türk lirasından 40 milyon Türk lirasına çıkarıl-
mıştır.
Çalışan sayısı 50 kişi olarak değişikliğe uğrama-
mıştır.
2) Ekli (II) sayılı listede belirtilen şirketler 
için eşik değerler; 
Aktif toplamı bakımından 30 milyon Türk lira-
sından, 60 milyon Türk lirasına, yıllık net satış 
hasılatı bakımından 40 milyon Türk lirasından 
80 milyon Türk lirasına çıkarılmıştır.
Çalışan sayısına ilişkin kriter 125 kişiden 100 
kişiye düşürülmüştür.
3) Yukarıda belirtilenler kapsamında olma-
yan şirketler bakımından eşik değerler;
Aktif toplamı bakımından 35 milyon Türk lira-
sından, 75 milyon Türk lirasına, yıllık net satış 
hasılatı bakımından 70 milyon Türk lirasından 
150 milyon Türk lirasına, çıkarılmıştır.
Çalışan sayısına ilişkin kriter 175 kişiden 150 
kişiye düşürülmüştür.
• Madde 4 Uyarınca Karar Kapsamı Dışında 

Tutulan Şirketlere İlişkin Düzenleme; 
• 2018/11597 sayılı karardan farklı olarak 

ayrıca, Bankacılık Düzenleme ve Denetle-
me Kurulu tarafından 21/11/2012 tarihli 
6361 sayılı Finansal Kiralama, Faktoring, 
Finansman ve Tasarruf Finansman Şirket-
leri Kanununun geçici 7’nci maddesinin 
dördüncü fıkrası kapsamında tasfiyeleri-
ne karar verilen ve tasfiye süreci Tasarruf 
Mevduatı Sigorta Fonu (TMSF) tarafından 
atanan tasfiye komisyonlarınca yürütülen 
tasarruf finansman şirketleri de bağımsız 
denetim dışında tutulmuştur.

• Bağımsız Denetime Tabi Şirketlerin Belir-
lenmesine Dair Kararın EK (I) Sayılı Listesi-
ne İlişkin Düzenleme;

19/10/2005 tarihli ve 5411 sayılı Bankacılık 
Kanunu uyarınca Bankacılık Düzenleme ve 
Denetleme Kurumunun düzenleme ve deneti-
mine tabi şirketlere, (ğ) bendi olarak eklenmek 
suretiyle “Tasarruf Finansman Şirketi” dahil 
edilmiştir.

01.01.2023 tarihi itibariyle uygulanacak faiz oranları ve 
bağımsız denetim kriterlerindeki değişiklikler

Tarihi 
hanların 
ihtişamı 
ortaya 
çıktı
Bursa Büyükşehir Beledi-
yesi’nin, kentin geleceği-
ne damga vuracak Tarihi 
Çarşı ve Hanlar Bölgesi 
Çarşıbaşı Kentsel Tasa-
rım projesi kapsamında 
yapılan yıkımlarla tarihi 
hanların ihtişamı ortaya 
çıkarken, uygulanacak 
tasarım projesiyle ilgili 
çalışmalar devam ediyor.

BASIN YANSIMALARI

MAKALE    Egemenoğlu Hukuk Bürosu
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